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117/09: HUSHOLDNINGSGEBYR 2010  
 

INNSTILLING : 
 
Fauske kommune godkjenner følgende satser for husholdningsgebyrer for 2010 i henhold 
til vedtak gjort av Representantskapet i Salten Forvaltning IKS 30.10.09: 
 
Størrelse 
dunk 

2009 
Netto Økning 2010 

Kommunalt 
tillegg Sum 

Sum inkl 
mva 

Grunngebyr 1651,00 7,5 % 1775,00 53,00 1828,00 2285,00 

80 liter 1651,00 7,5 % 1775,00 53,00 1828,00 2285,00 

130 liter 1848,00 7,5 % 1987,00 53,00 2040,00 2550,00 

190 liter 2083,00 7,5 % 2240,00 53,00 2293,00 2866,00 

240 liter 2280,00 7,5 % 2451,00 53,00 2504,00 3130,00 

350 liter 3400,00 7,5 % 3655,00 53,00 3708,00 4635,00 

500 liter 4523,00 7,5 % 4862,00 53,00 4915,00 6143,00 

       

 
Kommunalt miljøgebyr blir kr. 53,00 pr.dunk eks.mva. og er uendret fra 2009. 

 
 
DRIF-083/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Leif Lindstrøm (FRP) foreslo: 
Pkt. 1 
Det vises til kommunestyrevedtak 205/08 der Fauske kommune ikke aksepterer økning 
utover 3,1 %. 
Pkt. 2 
Det startes et arbeid med å analyse alternativer med reelle kostnader for innsamling og 
destruksjon av husholdningsavfall i Fauske. 
Resultatet av analysen legges frem som grunnlag for videre samarbeid med IRIS. 
 
FRP’s forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Pkt. 1 
Det vises til kommunestyrevedtak 205/08 der Fauske kommune ikke aksepterer økning 
utover 3,1 %. 
Pkt. 2 
Det startes et arbeid med å analyse alternativer med reelle kostnader for innsamling og 
destruksjon av husholdningsavfall i Fauske. 
Resultatet av analysen legges frem som grunnlag for videre samarbeid med IRIS. 

 
 
ELD-015/09 VEDTAK-  26.11.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

 
 



FOR-100/09 VEDTAK-  30.11.2009 
 
Kristin Setså (H) stilte spørsmål med egen habilitet. 
Setså ble enstemmig erklært habil. 
 
Siv Anita Johnsen Brekke (AP) fremmet rådmannens innstilling: 
Fauske kommune godkjenner følgende satser for husholdningsgebyrer for 2010 i henhold 
til vedtak gjort av Representantskapet i Salten Forvaltning IKS 30.10.09: 
 
Størrelse 
dunk 

2009 
Netto Økning 2010 

Kommunalt 
tillegg Sum 

Sum inkl 
mva 

Grunngebyr 1651,00 7,5 % 1775,00 53,00 1828,00 2285,00 

80 liter 1651,00 7,5 % 1775,00 53,00 1828,00 2285,00 

130 liter 1848,00 7,5 % 1987,00 53,00 2040,00 2550,00 

190 liter 2083,00 7,5 % 2240,00 53,00 2293,00 2866,00 

240 liter 2280,00 7,5 % 2451,00 53,00 2504,00 3130,00 

350 liter 3400,00 7,5 % 3655,00 53,00 3708,00 4635,00 

500 liter 4523,00 7,5 % 4862,00 53,00 4915,00 6143,00 

       

 
Kommunalt miljøgebyr blir kr. 53,00 pr.dunk eks.mva. og er uendret fra 2009. 
 
 
Driftsutvalgets innstilling ble vedtatt med 8 mot 1 stemme avgitt for AP’s forslag. 
 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Pkt. 1 
Det vises til kommunestyrevedtak 205/08 der Fauske kommune ikke aksepterer økning 
utover 3,1 %. 
Pkt. 2 
Det startes et arbeid med å analyse alternativer med reelle kostnader for innsamling og 
destruksjon av husholdningsavfall i Fauske. 
Resultatet av analysen legges frem som grunnlag for videre samarbeid med IRIS. 

 
 
KOM-117/09 VEDTAK-  17.12.2009 

 
Siv Anita Johnsen Brekke (AP) fremmet rådmannens innstilling: 
Fauske kommune godkjenner følgende satser for husholdningsgebyrer for 2010 i 
henhold til vedtak gjort av Representantskapet i Salten Forvaltning IKS 30.10.09: 
 
Størrelse 
dunk 

2009 
Netto Økning 2010 

Kommunalt 
tillegg Sum 

Sum inkl 
mva 

Grunngebyr 1651,00 7,5 % 1775,00 53,00 1828,00 2285,00 

80 liter 1651,00 7,5 % 1775,00 53,00 1828,00 2285,00 

130 liter 1848,00 7,5 % 1987,00 53,00 2040,00 2550,00 

190 liter 2083,00 7,5 % 2240,00 53,00 2293,00 2866,00 

240 liter 2280,00 7,5 % 2451,00 53,00 2504,00 3130,00 

350 liter 3400,00 7,5 % 3655,00 53,00 3708,00 4635,00 



500 liter 4523,00 7,5 % 4862,00 53,00 4915,00 6143,00 

       

 
Kommunalt miljøgebyr blir kr. 53,00 pr.dunk eks.mva. og er uendret fra 2009. 
 
 
Arne B. Vaag (V) fremmet på vegne av posisjonen følgende forslag: 
Pkt. 1 
Fauske kommune godkjenner følgende satser for husholdningsgebyrer for 2010 i 
henhold til vedtak gjort av Representantskapet i Salten Forvaltning IKS 30.10.09: 
 
Størrelse 
dunk 

2009 
Netto Økning 2010 

Kommunalt 
tillegg Sum 

Sum inkl 
mva 

Grunngebyr 1651,00 7,5 % 1775,00 53,00 1828,00 2285,00 

80 liter 1651,00 7,5 % 1775,00 53,00 1828,00 2285,00 

130 liter 1848,00 7,5 % 1987,00 53,00 2040,00 2550,00 

190 liter 2083,00 7,5 % 2240,00 53,00 2293,00 2866,00 

240 liter 2280,00 7,5 % 2451,00 53,00 2504,00 3130,00 

350 liter 3400,00 7,5 % 3655,00 53,00 3708,00 4635,00 

500 liter 4523,00 7,5 % 4862,00 53,00 4915,00 6143,00 

       

 
Kommunalt miljøgebyr blir kr. 53,00 pr.dunk eks.mva. og er uendret fra 2009. 
 
Pkt. 2 
Det startes et arbeid med å analyse alternativer med reelle kostnader for innsamling og 
destruksjon av husholdningsavfall i Fauske. 
Resultatet av analysen legges frem som grunnlag for videre samarbeid med IRIS. 
 
Formannskapets innstilling ble enstemmig forkastet. 
AP’s og V’s forslag på vegne av posisjonen pkt. 1 ble enstemmig vedtatt. 
V’s forslag på vegne av posisjonen ble vedtatt med 18 mot 13 stemmer. 
 
 
VEDTAK: 
Pkt. 1 
Fauske kommune godkjenner følgende satser for husholdningsgebyrer for 2010 i 
henhold til vedtak gjort av Representantskapet i Salten Forvaltning IKS 30.10.09: 
 
Størrelse 
dunk 

2009 
Netto Økning 2010 

Kommunalt 
tillegg Sum 

Sum inkl 
mva 

Grunngebyr 1651,00 7,5 % 1775,00 53,00 1828,00 2285,00 

80 liter 1651,00 7,5 % 1775,00 53,00 1828,00 2285,00 

130 liter 1848,00 7,5 % 1987,00 53,00 2040,00 2550,00 

190 liter 2083,00 7,5 % 2240,00 53,00 2293,00 2866,00 

240 liter 2280,00 7,5 % 2451,00 53,00 2504,00 3130,00 

350 liter 3400,00 7,5 % 3655,00 53,00 3708,00 4635,00 

500 liter 4523,00 7,5 % 4862,00 53,00 4915,00 6143,00 

       

 
Kommunalt miljøgebyr blir kr. 53,00 pr.dunk eks.mva. og er uendret fra 2009. 
 



Pkt. 2 
Det startes et arbeid med å analyse alternativer med reelle kostnader for innsamling og 
destruksjon av husholdningsavfall i Fauske. 
Resultatet av analysen legges frem som grunnlag for videre samarbeid med IRIS. 

 
 
118/09: NYTT GEBYRREGLATIV FOR OPPMÅLINGSARBEIDER M.M MED 
HJEMMEL I NY LOV - LOV OM EIENDOMSREGISTRERING - 
MATRIKKELLOVEN  
 

INNSTILLING : 
 
Kommunestyret vedtar det framlagte forslag til nytt gebyrregulativ for 
oppmålingsarbeider m.m  etter ny matrikkelloven. 
 
Gebyret gjøres gjeldende fra 01.01.2010. 

 
 
DRIF-073/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Leif Lindstrøm (FRP) foreslo: 
Saken sendes til formannskap uten innstilling. 
 
Det utarbeides et korrekt og sammenlignbart saksframlegg om reell kostnadsøkning til 
formannskapet. 
 
 
FRP’s forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
VEDTAK: 
Saken sendes til formannskap uten innstilling. 
 
Det utarbeides et korrekt og sammenlignbart saksframlegg om reell kostnadsøkning til 
formannskapet. 

 
 
FOR-101/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Notat ble utdelt i møtet. 
Plansjef og oppmålingsingeniør orienterte. 
 
Ordfører fremmet rådmannens innstilling: 
Kommunestyret vedtar det framlagte forslag til nytt gebyrregulativ for 
oppmålingsarbeider m.m  etter ny matrikkelloven. 
 
Gebyret gjøres gjeldende fra 01.01.2010. 
 
 
Jørn Stene (FL) foreslo: 
Saken sendes til kommunestyret uten innstilling. 
 



Det utarbeides et korrekt og sammenlignbart saksframlegg om reell kostnadsøkning til 
kommunestyret. 
 
 
FL’s forslag ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for ordførers forslag. 
 
 
VEDTAK: 
Saken sendes til kommunestyret uten innstilling. 
 
Det utarbeides et korrekt og sammenlignbart saksframlegg om reell kostnadsøkning til 
kommunestyret. 

 
 
KOM-118/09 VEDTAK-  17.12.2009 

 
Rådmannen utdelte i møtet forslag til alternativ gradering av satsene. 
 
Arne B. Vaag (V) fremmet på vegne av posisjonen følgende forslag: 
1. Rådmannens forslag til gebyrregulativ fremlagt på møtet 17.12.09 vedtas. 
2. Kommunestyret vil be rådmannen følge opp hvordan dette nye regulativet fungerer 
og kommer tilbake til kommunestyret med rapport om dette. 
 
V’s forslag på vegne av posisjonen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
1. Rådmannens forslag til gebyrregulativ fremlagt på møtet 17.12.09 vedtas. 
2. Kommunestyret vil be rådmannen følge opp hvordan dette nye regulativet fungerer 
og kommer tilbake til kommunestyret med rapport om dette. 

 
 
119/09: BETALINGSSATSER FOR BARNEHAGE  OG SFO 2010  
 

INNSTILLING : 
 
Følgende betalingssatser gjelder: 
Barnehagen. 
1. Hel plass (100%) for perioden 15.08.10 til 14.08.11 koster : kr. 2.330,- 

Halv plass (50%)………………………………………….. : kr. 1.165,- 

 
2.  Det gis søskenmoderasjon for barn nr.2 og flere med 30% 

3.  Den enkelte barnehages Samarbeidsutvalg fastsetter kostpenger ut fra begrepet     
selvkost. 

 

4.  Ordningen med enkelttimer/dager videreføres etter følgende satser: 
  Sats pr. time inntil 6 timer:  ……………………………….kr.   40,- 
  Sats pr. dag:                                                                          kr. 200,- 

  Matpenger pr. dag: ………………………………………...kr.  20,- 

 



             SFO: Følgende betalingssatser gjelder for skoleåret 2010/2011: 
     1.     Sats 1: Opphold fra 0 – 15t/u  kr. 765,- 

                    Sats 2: Opphold fra 16 t/u og oppover kr. 1335,- 
 
            2.     Matpenger på sats 1 og 2, henholdsvis 100,- og 120,- kr pr. mnd kommer i tillegg til     
                   begge satsene. 
 
 
DRIF-078/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Innstilingen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
Følgende betalingssatser gjelder: 
Barnehagen. 
1. Hel plass (100%) for perioden 15.08.10 til 14.08.11 koster : kr. 2.330,- 

Halv plass (50%)………………………………………….. : kr. 1.165,- 

 
2.  Det gis søskenmoderasjon for barn nr.2 og flere med 30% 

3.  Den enkelte barnehages Samarbeidsutvalg fastsetter kostpenger ut fra begrepet     
selvkost. 

 

4.  Ordningen med enkelttimer/dager videreføres etter følgende satser: 
  Sats pr. time inntil 6 timer:  ……………………………….kr.   40,- 
  Sats pr. dag:                                                                          kr. 200,- 

  Matpenger pr. dag: ………………………………………...kr.  20,- 

 

             SFO: Følgende betalingssatser gjelder for skoleåret 2010/2011: 
     1.     Sats 1: Opphold fra 0 – 15t/u  kr. 765,- 

                    Sats 2: Opphold fra 16 t/u og oppover kr. 1335,- 
 

2.    Matpenger på sats 1 og 2, henholdsvis 100,- og 120,- kr pr. mnd kommer i tillegg til 
begge satsene. 

 
 
FOR-109/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Driftsutvalgets innstilling ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Følgende betalingssatser gjelder: 
Barnehagen. 
1. Hel plass (100%) for perioden 15.08.10 til 14.08.11 koster : kr. 2.330,- 

Halv plass (50%)………………………………………….. : kr. 1.165,- 

 
2.  Det gis søskenmoderasjon for barn nr.2 og flere med 30% 

3.  Den enkelte barnehages Samarbeidsutvalg fastsetter kostpenger ut fra begrepet     
selvkost. 



 
4.  Ordningen med enkelttimer/dager videreføres etter følgende satser: 

  Sats pr. time inntil 6 timer:  ……………………………….kr.   40,- 
  Sats pr. dag:                                                                          kr. 200,- 

  Matpenger pr. dag: ………………………………………...kr.  20,- 

 

             SFO: Følgende betalingssatser gjelder for skoleåret 2010/2011: 
     1.     Sats 1: Opphold fra 0 – 15t/u  kr. 765,- 

                    Sats 2: Opphold fra 16 t/u og oppover kr. 1335,- 
 

2.    Matpenger på sats 1 og 2, henholdsvis 100,- og 120,- kr pr. mnd kommer i tillegg til 
begge satsene. 

 
 
KOM-119/09 VEDTAK-  17.12.2009 

 
Jørn Stene (FL) fremmet følgende endringsforslag: 
BARNEHAGEN. 
1. Hel plass (100 %) for perioden 15.08.10 til 14.08.11 koster: kr. 1.930,- 
    Halv plass (50 %) -------------------” ------------------------------ : kr.    965,- 
 
SFO. 
1. Sats 1: Opphold fra 0 – 15 t/u …………………………….. kr.    500,- 
    Sats 2: Opphold fra 16 t/u og oppover ……………………. kr. 1.000,- 
 
 
Siv Anita Johnsen Brekke (AP) fremmet følgende forslag: 
Betalingssatser for barnehage og SFO videreføres med dagens satser. 
 
AP’s forslag ble forkastet med 25 mot 6 stemmer. 
FL’s forslag ble forkastet med 24 mot 7 stemmer. 
Formannskapets innstilling ble vedtatt med 18 mot 13 stemmer. 
 
 
VEDTAK: 
Følgende betalingssatser gjelder: 
Barnehagen. 
1. Hel plass (100%) for perioden 15.08.10 til 14.08.11 koster : kr. 2.330,- 

Halv plass (50%)………………………………………….. : kr. 1.165,- 

 
2.  Det gis søskenmoderasjon for barn nr.2 og flere med 30% 

3.  Den enkelte barnehages Samarbeidsutvalg fastsetter kostpenger ut fra begrepet     
selvkost. 

 
4.  Ordningen med enkelttimer/dager videreføres etter følgende satser: 

  Sats pr. time inntil 6 timer:  ……………………………….kr.   40,- 
  Sats pr. dag:                                                                          kr. 200,- 

  Matpenger pr. dag: ………………………………………...kr.  20,- 

 



             SFO: Følgende betalingssatser gjelder for skoleåret 2010/2011: 
     1.     Sats 1: Opphold fra 0 – 15t/u  kr. 765,- 

                    Sats 2: Opphold fra 16 t/u og oppover kr. 1335,- 
 

2.    Matpenger på sats 1 og 2, henholdsvis 100,- og 120,- kr pr. mnd kommer i tillegg 
        til begge satsene. 

 
 
120/09: NORM FOR SOSIALHJELP 2010  
 

INNSTILLING : 
 

1. Fauske kommunestyre benytter de statlige veiledende retningslinjer for utmåling 
av økonomisk stønad til livsopphold. Dagens normer reguleres i tråd med de 
statlige normene når disse er klar med virkning fra 01.01.2010. 

 
2. Normen for sosialhjelp legges fram som egen sak hvert år i forbindelse med 

årsbudsjettet. 
 
 
DRIF-087/09 VEDTAK-  25.11.2009 

 
Jørn Stene (FL) foreslo: 
Fauske kommunestyre vedtar at norm for sosialhjelp skal følge de satser og ordninger 
som kommunen hadde i 2007 justert i henhold til konsumprisindeks fram til 2009, 
gjeldende fra 01.01.2010. 
 
Innstillingen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for FL’s forslag. 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 
1. Fauske kommunestyre benytter de statlige veiledende retningslinjer for utmåling av 

økonomisk stønad til livsopphold. Dagens normer reguleres i tråd med de statlige 
normene når disse er klar med virkning fra 01.01.2010. 

 
2. Normen for sosialhjelp legges fram som egen sak hvert år i forbindelse med 

årsbudsjettet. 
 
 
ELD-025/09 VEDTAK-  26.11.2009 

 
Karin Rugås fremmet følgende forslag til vedtak: 
Fauske kommunestyre vedtar at norm for sosialhjelp skal følge de satser og ordninger 
som kommunen hadde i 2007 justert i henhold til konsumprisindeks fram til 2009, 
gjeldende fra 01.01.2010. 
 
Forslaget ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer 

 
 
FOR-112/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Jørn Stene (FL) foreslo: 



Fauske kommunestyre vedtar at norm for sosialhjelp skal følge de satser og ordninger 
som kommunen hadde i 2007 justert i henhold til konsumprisindeks fram til 2009, 
gjeldende fra 01.01.2010. 
 
Driftsutvalgets innstilling ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for FL’s forslag. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

1. Fauske kommunestyre benytter de statlige veiledende retningslinjer for utmåling 
av økonomisk stønad til livsopphold. Dagens normer reguleres i tråd med de 
statlige normene når disse er klar med virkning fra 01.01.2010. 

 
2. Normen for sosialhjelp legges fram som egen sak hvert år i forbindelse med 

årsbudsjettet. 
 
 
KOM-120/09 VEDTAK-  17.12.2009 

 
Jan Åke Storjord (H) er saksbehandler og ble enstemmig erklært inhabil etter 
forvaltningslovens § 6, 1. ledd. 
 
Jørn Stene (FL) fremmet flertallsvedtaket fra eldrerådet: 
Fauske kommunestyre vedtar at norm for sosialhjelp skal følge de satser og ordninger 
som kommunen hadde i 2007 justert i henhold til konsumprisindeks fram til 2009, 
gjeldende fra 01.01.2010. 
 
Formannskapets innstilling ble vedtatt med 17 mot 13 stemmer avgitt for FL’s forslag. 
 
VEDTAK: 

1. Fauske kommunestyre benytter de statlige veiledende retningslinjer for 
utmåling av økonomisk stønad til livsopphold. Dagens normer reguleres i tråd 
med de statlige normene når disse er klar med virkning fra 01.01.2010. 

 
2. Normen for sosialhjelp legges fram som egen sak hvert år i forbindelse med 

årsbudsjettet. 
 
 
121/09: ÅRSRBUDSJETT 2010 - ØKONOMIPLAN 2010 - 2013  
 

INNSTILLING : 
 
1.1 Visjon for Fauske kommune  
Innbyggerne skal oppleve Fauske som den beste kommunen å bo og ha sitt virke i.  
 
1.2  Mål for Fauske kommune  
1. Fauske kommune skal stimulere til et sunt og livskraftig næringsliv.  

• Fauske kommune skal tilrettelegge for en målrettet satsing innen næring med 
utgangspunkt i stedets naturressurser og eksisterende næringsliv.  

• Stimulere til entreprenørskap og sette fokus på kompetanse.  
• Utnytte sine fordeler mht. tilgjengelige arealer, geografisk beliggenhet og 

kommunikasjonsmessig knutepunkt.  



 
2. Fauske kommune skal sørge for gode levekår for hele Fauskes befolkning gjennom et 
godt og likeverdig tjenestetilbud.  

• Det skal være et variert og godt helsetilbud som dekker innbyggernes behov innen 
forebygging og rehabilitering.  

• Utdanning skal vektlegges som en viktig ressurs på alle nivåer.  
• Fauske kommune vil opprettholde og utvikle den gode skolekretsstrukturen og 

nærmiljøanleggene, herunder også full barnehagedekning.  
 
3. Fauske kommune skal legge til rette for en aktiv og variert livsutfoldelse for alle.  

• Fauske skal ha en kulturell storstue/ kulturhus.  
• Fauske kommune skal ivareta naturmiljøet i kommunen og tilrettelegge for 

bærekraftig friluftsliv, samt ivareta det biologiske mangfoldet i kommunen.  
• Fauske kommune skal bidra til at Fauske by forskjønnes (herunder Fauskes ansikt 

mot sjøen).  
• Bekjempe rus-, volds- og vinningskriminalitetsproblemer. 

 
2.1 Økonomiplan.  
1. Økonomiplan for 2010-2013 vedtas med de retningsgivende mål og premisser samt  
økonomiske drifts- og investeringsrammer som er nedfelt i forslag til økonomiplan for 
Fauske kommune. 
 
2.2 Budsjett 2010. 

 
1. Budsjett 2010 vedtas. 
2. Det skal nyttes høyeste lovlige satser på forskuddsutskrivingen for 2010 både for 

så vidt angår skatt på inntekt for personlige skatteytere, dødsbo, elektrisitetsverk 
som lignes etter skattelovens § 19 og andre skatteytere. Det samme gjelder skatt 
på formue. 
Eiendomsskatten skal utskrives etter følgende satser: 
• boliger 7 ‰  
• verker og bruk: 7 ‰  
• Forretningseiendommer: 7 ‰ 

 
3. Det gis fritak for eiendomsskatt for bygninger som eies og drives av lag og 

foreninger og som benyttes til deres primærvirksomhet. Drives det kommersiell 
virksomhet i hele eller deler av bygget/eiendommen betales eiendomsskatt for den 
del der kommersiell drift skjer. 

 
4. Budsjettrammer for 2010 for Fauske kommune fastsettes som bindende for 

virksomheten og må ikke overskrides uten at det skjer etter samtykke fra 
bevilgende myndighet etter fullmakter gitt i reglement for delegering av 
myndighet i budsjettsaker. 

5. For 2010 legges det opp til en samlet låneramme på 37,375 mill. kroner til 
følgende tiltak: 

 
Prosjekt Beløp (1000 kr) 
IT-utstyr 1 000 
Vann 8 000 
Avløp 2 000 



Vannbehandlingsanlegg Valnesfjord 10 000 
Vestmyra skole fase 2 12 000 
Sulitjelma skole 10 000 
Ny skolestruktur 5 000 
Tilpans. Valnesfjord oppvekstsenter  1000 
Aksjon skoleveg 200 
Erikstad kirkegård 650 
Servicebygg Erikstad kirkegård 150 
Boliger miljø/habillitering 2 500 
Boliger rusomsorg 2 000 
Helse/omsorgsplan/Demensboliger 2 000 
Gymsal/garderober Valnesfjord Skole 

 SUM 56 500 
Herav VAR-inv. 20 000 
    
Finansiering   
Momskompensasjon                9 125  
Ubrukte lånemidler 10 000 
Nye lån              37 375  

 

Lånene gis løpetid i samsvar med kommunelovens bestemmelser i §50. I budsjett 
og økonomiplan er avdragstid gjennomsnittlig satt til 30 år. 

 

6. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp likviditetslån innenfor en kredittramme 
begrenset oppad til 40,0 mill. kroner. 

 

7. Godtgjørelse til ordfører og varaordfører. 

• Godtgjørelse til ordfører fastsettes til kr. 675.000,- 

• Godtgjørelse varaordfører settes til    kr.   79.755,- 
 
 
FOR-115/09 VEDTAK-  30.11.2009 

 
Rådmannen orienterte. 
 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
1.1 Visjon for Fauske kommune  
Innbyggerne skal oppleve Fauske som den beste kommunen å bo og ha sitt virke i.  
 
1.2  Mål for Fauske kommune  
1. Fauske kommune skal stimulere til et sunt og livskraftig næringsliv.  



• Fauske kommune skal tilrettelegge for en målrettet satsing innen næring med 
utgangspunkt i stedets naturressurser og eksisterende næringsliv.  

• Stimulere til entreprenørskap og sette fokus på kompetanse.  
• Utnytte sine fordeler mht. tilgjengelige arealer, geografisk beliggenhet og 

kommunikasjonsmessig knutepunkt.  
 
2. Fauske kommune skal sørge for gode levekår for hele Fauskes befolkning gjennom et 
godt og likeverdig tjenestetilbud.  

• Det skal være et variert og godt helsetilbud som dekker innbyggernes behov innen 
forebygging og rehabilitering.  

• Utdanning skal vektlegges som en viktig ressurs på alle nivåer.  
• Fauske kommune vil opprettholde og utvikle den gode skolekretsstrukturen og 

nærmiljøanleggene, herunder også full barnehagedekning.  
 
3. Fauske kommune skal legge til rette for en aktiv og variert livsutfoldelse for alle.  

• Fauske skal ha en kulturell storstue/ kulturhus.  
• Fauske kommune skal ivareta naturmiljøet i kommunen og tilrettelegge for 

bærekraftig friluftsliv, samt ivareta det biologiske mangfoldet i kommunen.  
• Fauske kommune skal bidra til at Fauske by forskjønnes (herunder Fauskes ansikt 

mot sjøen).  
• Bekjempe rus-, volds- og vinningskriminalitetsproblemer. 

 
2.1 Økonomiplan.  
1. Økonomiplan for 2010-2013 vedtas med de retningsgivende mål og premisser samt  
økonomiske drifts- og investeringsrammer som er nedfelt i forslag til økonomiplan for 
Fauske kommune. 
 
2.2 Budsjett 2010. 

 
1. Budsjett 2010 vedtas. 
2. Det skal nyttes høyeste lovlige satser på forskuddsutskrivingen for 2010 både for så 

vidt angår skatt på inntekt for personlige skatteytere, dødsbo, elektrisitetsverk som 
lignes etter skattelovens § 19 og andre skatteytere. Det samme gjelder skatt på 
formue. 

3. Eiendomsskatten skal utskrives etter følgende satser: 
• boliger 7 ‰  
• verker og bruk: 7 ‰  
• Forretningseiendommer: 7 ‰ 

 
Det gis fritak for eiendomsskatt for bygninger som eies og drives av lag og foreninger 
og som benyttes til deres primærvirksomhet. Drives det kommersiell virksomhet i 
hele eller deler av bygget/eiendommen betales eiendomsskatt for den del der 
kommersiell drift skjer. 

 
4. Budsjettrammer for 2010 for Fauske kommune fastsettes som bindende for virksomheten 

og må ikke overskrides uten at det skjer etter samtykke fra bevilgende myndighet etter 
fullmakter gitt i reglement for delegering av myndighet i budsjettsaker. 

5. For 2010 legges det opp til en samlet låneramme på 37,375 mill. kroner til følgende 
tiltak: 



 
Prosjekt Beløp (1000 kr) 
IT-utstyr 1 000 
Vann 8 000 
Avløp 2 000 
Vannbehandlingsanlegg Valnesfjord 10 000 
Vestmyra skole fase 2 12 000 
Sulitjelma skole 10 000 
Ny skolestruktur 5 000 
Tilpans. Valnesfjord oppvekstsenter  1000 
Aksjon skoleveg 200 
Erikstad kirkegård 650 
Servicebygg Erikstad kirkegård 150 
Boliger miljø/habillitering 2 500 
Boliger rusomsorg 2 000 
Helse/omsorgsplan/Demensboliger 2 000 
Gymsal/garderober Valnesfjord Skole 

 SUM 56 500 
Herav VAR-inv. 20 000 
    
Finansiering   
Momskompensasjon                9 125  
Ubrukte lånemidler 10 000 
Nye lån              37 375  

 

Lånene gis løpetid i samsvar med kommunelovens bestemmelser i §50. I budsjett 
og økonomiplan er avdragstid gjennomsnittlig satt til 30 år. 

 

6. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp likviditetslån innenfor en kredittramme 
begrenset oppad til 40,0 mill. kroner. 

 

7. Godtgjørelse til ordfører og varaordfører. 

• Godtgjørelse til ordfører fastsettes til kr. 675.000,- 

• Godtgjørelse varaordfører settes til    kr.   79.755,- 
 
 
AMU-037/09 VEDTAK-  01.12.2009 

 
AMU tar Formannskapets vedtak til orientering. 

 
 
KOM-121/09 VEDTAK-  17.12.2009 

 
Arne B. Vaag (V) fremmet på vegne av posisjonen følgende forslag: 



Formannskapets forslag til budsjett for 2010 og økonomiplan 2010 – 2013 vedtas med 
følgende endringer: 
 
Innledning: 
 
Målet for det politiske flertallet i Fauske kommune er å bedre innbyggernes hverdag 
gjennom aktiv deltagelse, tydelig prioritering av kjerneoppgaver og bedre politisk 
styring.  
Posisjonen skal føre en politikk hvor personlig frihet og ansvar for hverandre og for 
fellesskapet står høyest. Fauske skal være en inkluderende kommune og en attraktiv 
bosteds- og etableringskommune. Ressursene skal forvaltes slik at folk i alle deler av 
kommunen opplever rettferdig fordeling.  
Den politiske posisjonen mener å ha fått økonomien i kommunen på fote igjen, men 
det vil fortsatt være behov med en stram økonomistyring for at vi skal kunne gi 
innbyggerne det tilbud de forventer og har krav på.  
Administrative rutiner gjennomgås for om mulig å gjøre ting enklere og for å bedre 
tjenestetilbudet.  
Driften av kommunen skal være tilpasset inntektene og alle muligheter skal 
gjennomgås for å øke inntektene og å redusere kostnader. De ansatte skal være i fokus 
og tas vare på, slik at arbeidsmiljøet blir godt.  
Vi vil styrke det inkluderende arbeidsliv med det mål å få ned sykefraværet i 
kommunen. 
Det blir fortsatt tøffe tak, men vi har valgt å skjerme unge og pleietrengende. 

 
På følgende måte skal vi jobbe frem mot år 2011 

 
1. Fauske kommune skal være en ja-kommune hvor innbyggerne og næringslivet skal 

møtes med positivitet. Kommunen skal aktivt bidra til å løse de utfordringer på en 
hurtig og effektiv måte. 
 

2. Fauske kommune skal være en kommune som tenker og handler forebyggende. 
Satsing på folkehelse i perspektiv fra 0 – 100 vil være et viktig bidrag i dette 
arbeidet. 
 

3. Fauske kommune skal sikre sin økonomiske handlefrihet og skal gi bedre tilbud til 
de som er mest avhengige av kommunens tjenester i perioden. 
 

4. Fauske kommune skal utarbeide kvalitetsstandarder på sine tjenester og ha et 
kvalitetsikringsarbeid som omfatter alle deler av kommuneapparatet  
 

5. Fauske kommune skal i perioden aktivt arbeide for å redusere sykefraværet for 
sine ansatte.  
 

6. Fauske kommunen skal være en kommune som arbeider for å hjelpe mennesker 
som havner i et rusmisbruk tilbake til et verdig liv. 
 

7. Fauske kommune vil opprettholde og satse på et variert kulturtilbud og en videre 
utvikling av kulturskolen. 
 

8. Det skal utarbeides en ny pleie- og omsorgsplan med fokus på et framtidsrettet 
helsetilbud og som tilfredsstiller den standard også framtidas eldre vil etterspørre. 

 



 
KOMMENTARER: 
 
Serviceerklæringer 
En langsiktig plan for pleie og omsorg vil bli fremmet for politisk behandling våren 
2010.  Det skal i denne forbindelse også framlegges en serviceerklæring for helse- og 
sosialtjenester som sikrer at de enkelte brukerne vet hvilke rettigheter de har krav på 
og hvordan de og de pårørende kan sikres at rettighetene blir fulgt opp.  I tillegg vil 
det bli lagt vekt på å få utarbeidet en konkret serviceerklæring for kommunens 
administrative tjenester. Denne serviceerklæringen skal sikre en god kvalitet på alle 
kommunale tjenester og inneholde rammer for avviksrapportering og oppfølging av 
avvik. Dette er særdeles viktig når kommunen både bestiller, produserer og 
kontrollerer sine tjenester.    
 
Den kommunale styringsmodellen 
Det er igangsatt arbeid for å se på den kommunale styringsmodellen for VVA. Denne 
saken forventes avsluttet innen april 2010. Kommunestyret ber Rådmannen prioritere 
å utrede om enkelte deler av kommunens andre driftsområder (eks. Bygg/eiendom, 
Kjøkkendriften o l.) kan organiseres og drives på en annen måte enn i dag, 
eksempelvis som kommunale foretak eller aksjeselskaper. 
 
Kommunens eierinteresser i eksterne selskaper. 
Grunnlagsmaterialet for eierskapsmeldingen er nå på det nærmeste klar og 
kommunestyret forventer å få denne meldingen framlagt senest i april 2010. Det skal i 
denne meldingen også foretas en evaluering av hvilken kost-/nytteeffekt kommunen 
har gjennom eierinteresser i eksterne selskaper.  Kommunestyret ber rådmannen legge 
frem en objektiv vurdering av disse selskapene, og på hvilken måte eierskapet tjener 
kommunens interesser. 
 
Profilering/Synliggjøring av Fauske 
Den nye nettsiden til kommunen har medført et løft i synliggjøringen og profileringen 
av Fauske kommune. Det ble også utarbeidet en målrettet film for profilering i 
forbindelse med forsvarets nyetablering på Reitan. Dette produktet ønsker vi 
omarbeidet og videreutviklet til en generell presentasjonsfilm for Fauske.  
 
Pensjonsordningen. 
Samarbeidspartiene vil i løpet av 2010 foreta en vurdering av kommunens 
pensjonsordning. Vi ønsker gjennom konkurranseutsetting å innhente tilbud fra ulike 
tilbydere for derigjennom å få fram best mulige pensjonsordninger for kommunens 
ansatte. 
 
Helsereiser for eldre og uføre. 
Også i 2010 ønsker Samarbeidspartiene å legge til rette for Helsereiser for 
kommunens innbyggere. Selve reisen skal være selvfinansierende, og må betales av 
den enkelte, men opplegget og organiseringen av transporten til og fra flyplassen er 
kommunens ansvar.  Fauske kommune mener dette er et så godt tiltak og vi bevilger 
kr. 100.000,- til videreføring av dette tilbudet i 2010.  
 
Økte tilskudd til kultur/lag og foreninger 
Samarbeidspartiene vil styrke budsjettet til kultur/lag og foreninger i 2010 med kr. 
500.000,-. I dette beløpet ligger også en økning av de to Kulturstipendene med kr. 
2.500,- på hver slik at hvert av stipendene blir på kr. 5.000,-. Det skal også kunne 



benyttes midler til en egnet markering ved stipendutdelingene. Tildelingene fra 
kulturbudsjettet skal behandles i Driftsutvalget før det legges fram for Formannskapet 
til endelig vedtak. 
 
Fauskes Gårdshistorie 
Det bevilges kr. 600.000,- til gjennomføring av arbeidet med bind 1 av Gårdshistorien 
for Fauske. Midlene bevilges til Fauske Bygdeboknemnd som vil stå ansvarlig for 
gjennomføringen av dette arbeidet. Det ferdige produktet skal selges og gi inntekt for 
videre arbeide med de resterende bind. Salgsinntektene går tilbake til Fauske 
kommune. 
 
Økt satsing på skolen 
Skolestrukturen i Fauske er nå fastlagt for de nærmeste årene framover. Det politiske 
flertallet vil med dette utgangspunktet utvikle en sterk offentlig skole med fokus på 
innhold, som gir elevene kunnskap, dannelse og like muligheter for utvikling. Dette 
krever ytterligere ressurser og Samarbeidspartiene vil derfor styrke bevilgningene til 
læremateriell i grunnskolen med kr. 600.000,- ut over det framlagte budsjett.  
I tillegg legger vi inn en styrking av It- materiell til grunnskolen med kr. 1 mill over 
Rådmannens investeringsbudsjett. Dette tilsier en samlet økning av investeringene til 
It-utstyr i skolen med kr. 2 mill. i 2010. 
 
Tiltak for å gjennomføre kommunens Seniorplan 
Samarbeidspartiene vil at den vedtatte seniorplanen for Fauske kommune skal 
iverksettes. Det gis en bevilgning på kr. 1 mill til gjennomføringstiltak i 2010. 
Kommunestyret forutsetter at det til Formannskapets møtet 8. mars 2010 legges fram 
en plan for prioritering av tiltak for gjennomføring av Seniorplanen.     
 
Stimuleringstiltak for å få redusert sykefraværet. 
Fauske kommune har et bekymringsfullt høyt sykefravær på enkelte avdelinger og 
arbeidssteder. Samarbeidspartiene vil så snart det kan iverksettes innføre en 
forsøksordning hvor arbeidstakerne kan få ta del i de innsparte kostnader ved et 
eventuelt lavere korttids sykefravær. Vi ønsker å utprøve en ordning der sparte 
kostnader ved nedsatt korttids sykefravær vil fordeles ved at 50 % tilbakeføres til de 
ansatte. De resterende 50 % går til kjøp av sykehustjeneste for derigjennom å få de 
sykemeldte raskere tilbake i arbeid. Det skal utarbeides retningslinjer for hvordan 
denne ordningen skal gjennomføres. 
 
Klimaplan/miljø/ENØK 
Det interkommunale arbeidet, i regi av Salten regionråd, som har som mål å få på 
plass kommunale klimaplaner er godt i gang. Det ventes at Fauske kommune vil ha på 
plass en klimaplan i løpet av 2010. Målet er at et slikt arbeid skal munne ut i en plan 
for energibesparende tiltak som på sikt gir økonomiske og miljømessige besparelser 
for kommunen. Planen skal også skissere hvordan vi kan redusere forurensende 
utslipp gjennom kommunale og regionale tiltak og inneholde forslag til bedring av 
kollektivtrafikken både internt og mellom kommunene. Det settes av kr. 100.000,- i 
budsjettet for 2010 til det lokale klimaplanarbeidet. 
Formannskapet skal i løpet av første halvår 2010 orienteres om framdriften i denne 
saken.  
 
Reduserte renteutgifter/økte finansinntekter.  
Rådmannen har i budsjettet lagt inne en rentesats på 3,5 % på lån. Dette mener vi er 
vesentlig over dagens rentesats. Vi mener en rentesats på 2,75 – 3,0 % er hva 



markedet i dag kan gi. Differansen mellom 3,5 % og 3,0 %, samt økte inntekter 
gjennom en aktiv kapitalforvaltning mener samarbeidspartiene til sammen vil gi en 
økt inntekt på kr. 2,8 – 3,0 mill.  
 
Retningslinjer for kjøp av Boligtomter 
Dagens retningslinjer for kjøp av kommunale boligtomter inneholder en bestemmelse 
om at førstegangsetablerere etter søknad kan innvilges et tilskudd på kr. 75.000,-. 
Samarbeidspartiene ønsker å endre disse retningslinjene slik at tilskuddet kan 
innvilges også til alle private førstegangsetablerere i hele kommunen, men da slik at 
tilskuddene reduseres til kr. 50.000,-.   
 
Rådhuset og Samfunnshuset 
Det gamle Rådhuset i Fauske står i dag fraflyttet og ute av bruk, med unntak av 
kinoen. Det er foretatt en vurdering av kostnadene dersom bygget skal renoveres til 
opprinnelig standard. Konklusjonen her er at dette blir svært dyrt, over 30 mill, 
samtidig som bygget ikke ansees å være tjenelig for dagens behov.  
Samfunnshuset er også et bygg som gjennom manglende vedlikehold og endret 
bruksbehov ikke lengre er tjenelig til de formål Kommunen i dag har til de funksjoner 
et slikt bygg skal betjene.  
Begge disse byggene har en sentral og attraktiv plassering i Fauske sentrum og vil 
trolig være svært interessant for utvikling av det private næringslivet. 
Samarbeidspartiene ønsker derfor å omsette disse to byggene og gjennom dette få 
frigjort midler til utbygging og utvikling av andre bygg, som kan bli tjenelig for 
kommunens behov. 
I en slik prosess vil vi sikre at vi fortsatt skal ha en god og attraktiv kino. Vi skal også 
sikre gode og tilfredsstillende tilbud til barn og unge og til alle øvrige funksjoner og 
aktiviteter som disse byggene i dag tjener for lag og foreninger m.m.  
 
Nytt kulturhus 
Det politiske flertall i Fauske kommune ønsker å realisere et Kulturhus i Fauske. Vi 
ser for øyeblikket på ulike alternativer for å kunne realisere et slikt tilbud. Dette vil 
være et bygg som skal romme plass til bibliotek, kino, en storsal med ca. 450 
sitteplasser, m.m. Planer for hvor og hvordan vi ønsker å løse disse funksjonene vil vi 
komme tilbake med, til kommunestyret i løpet av første halvår 2010.   
 
 
Samarbeidspartienes konkrete endringsforslag til Rådmannens budsjett -2010: 

         Tallene er gitt i 1.000,- kr  
Driftsbudsjett: 
 
Økte inntekter:  
Lavere renter på lån, (3,0 % i stedet for 3,5 %) og økt 
kapitalavkastning vil samlet gi en økt inntekt på minst 

2.900 

  
Økte kostnader:  
• Tiltak for å gjennomføre kommunens Seniorplanen 1.000 
• Styrking av skolemateriellet 600 
• Helsereiser pleie/omsorg 100 
• Økte tilskudd til kultur/lag og foreninger 500 
• Klimaplan 100 
• Midler til Fauske Bygdeboknemnd for gjennomføring av 

arbeidet med bind 1 av Gårdshistoria for Fauske 
600 



Sum økte kostnader 2.900 
 
 
Øket standardheving av kommunale veger. 
Samarbeidspartiene ønsker i 2010 å videreføre det krafttak for bedret 
fremkommeligheten på våre kommunale veger. Det settes derfor av kr. 10 mill til veg-
investeringsformål 2010. 
 
Servicebygg Erikstad gravlund 
Det er viktig å få på plass et tilfredsstillende servicebygg på Erikstad gravlund. Etter 
nye gjennomganger av saken sammen med Fauske Kirkelig fellesråd ser vi nå en 
mulighet for å få realisert dette bygget innenfor en kostnadsramme på kr. 4 mill. Med 
dette utgangspunkt settes det av kr. 2 mill i 2010 og kr. 2 mill i 2011 til realisering av 
Servicebygget.  
 
Planleggingsmidler renovering Valnesfjord skole 
Det settes av kr. 1 mill til planlegging av renovering ved Valnsefjord skole. Det skal i 
dette arbeidet også utredes hvordan dette kan løses ved et evt. sambruk dersom en 
samtidig kan realisere den skisserte Flerbrukshallen i Valnesfjord. Dette prosjektet er 
et privat initiativ, men en kan se for seg at et slikt prosjekt også kan bidra til et 
sambruk med skolen som reduserer de kommunale kostnadene ved renovering av 
skolen.  
 
Utbygging av Sulitjelma skole og Vestmyra skole fase 2. 
Det ble i 2008 og 2009 avsatt planleggings- og prosjekteringsmidler til disse to 
skolene og arbeidet her er godt i gang. 
Samarbeidspartiene ønsker en vesentlig raskere utbygging både av Sulitjelma skole og 
Vestmyra skole fase 2 enn det Rådmannen legger opp til i sitt forslag i 
investeringsbudsjettet. 
Vi mener det må være mulig å realisere utbyggingen av Sulitjelma skole innen 2011 
og Vestmyra skolesenter fase 2 i løpet av 2012. Dette er lagt inn i økonomiplanen. 
 
Finansiering: 
Det legges opp til at de foreslåtte økte Investeringer finansieres gjennom 
momskompensasjon og nye lån. 
Det skal legges fram en egen sak på hvordan veginvesteringene skal fordeles på ulike 
veger. Denne saken skal legges fram for Formannskapet.  
 
Investeringsbudsjett:     Tallene er gitt i 1.000,- kr 
 
 
Nye investeringsbehov/prioriteringer er merket med kursiv og uthevet. 

 
 

 Total  Årsbudsjett  Økonomiplan  
   Ramme/prosjekt    ramme 2010 2011 2012 2013 

      
Planlegg. renovering Valnesfjord 
skole/Flerbrukshall               

1.000 1.000    

Veg-investeringer 10.000 10.000    
Skolemateriell - It-utstyr 5.000 2.000 1.000 1.000 1.000 
Vann 24.000 6.000 6.000 6.000 6.000 



 
 
 
Jørn Stene (FL) fremmet på vegne av FL og SV følgende forslag: 
Formannskapets innstilling vedtas med slike endringer: 
 
 
ØKTE KOSTNADER 
 
- Reduserte betalingssatser for barnehage og SFO kr.  500 000,- 
- Økte sosialhjelpsatser kr.  500 000,- 
- Dobling av tilskudd til førstegangsetablere, bygging egen bolig kr.  750 000,- 
- Økt bevilgning kulturbudsjett kr.  250 000,- 
- Grunnbemanning i barnehager ved utvidet åpningstid kr.  500 000,- 
- Styrking av miljø/aktivitets tjeneste innenfor eldreomsorg kr.  500 000,- 
  
SUM ØKTE DRIFTSKOSTNADER KR. 3 000 000,- 
 
 
ØKTE INNTEKTER 
 
- Brukerbetalinger kr.  1 000 000,- 
- Andre salgs og leieinntekter kr.  1 000 000,- 
- Skatt på inntekt og formue kr.  4 000 000,- 
- Eiendomsskatt kr.  1 000 000,- 
- Renteinntekter, utbytte og eieruttak kr.  2 000 000,- 
- Verdiøkning finansielle plasseringer/positivt premieavvik kr.15 000 000,- 
  
SUM ØKTE INNTEKTER/FINANSIELL AVKASTNING KR. 24 000 000,- 
SUM ØKNING AVSATT TIL DISPOSISJONSFOND KR 21 000 000,- 
 
 

Avløp 16.000 4.000 4.000 4.000 4.000 
Vannbehandlingsanlegg Valnesfjord 21.000 10.000 11.000 - - 
Vestmyra skole fase 2 120.000 12.000 40.000 68.000  
Sulitjelma skole  60.000 30.000 30.000   
Tilpasning. Valnsefj. Oppvekstsenter 1.000 1.000    
Aksjon Skoleveg 800 200 200 200 200 
Erikstad Kirkegård 1.610 650 480 480 - 
Servicebygg Erikstad Kirkegård 4.000 2.000 2.000 - - 
Boliger miljø/habilitering 5.000 2.500 2.500 - - 
Boliger Rusomsorg 4.000 2.000 2.000 - - 
Helse/omsorgspl./Demensboliger 2.000 2.000    
SUM 275.410 83.350 99.180 79.680 11.200 
Herav VAR-inv. 61.000 20.000 21.000 10.000 10.000 
      
Finansiering      
Momskompensasjon 53.603 18.200 19.545 17.420 300 
Nye lån 211.807 59.300 79.635 62.260 10.900 
Ubrukte lånemidler 10.000 10.000 - - - 
Sum finansiering 275.410 87.500 99.180 79.680 11.200 
      



INVESTERINGS ENDRINGER I ØKONOMIPLAN PERIODEN 
 
- Sulitjelma skole/barnehage kr. 66 000 000,- 
- Hauan skole utbygging til 1- 7 skole kr. 35 000 000,- 
- Avsatt til bygging av nye sykehjem/omsorgsplasser, netto utgift kr. 30 000 000,- 
- Bygging av kaldlager i tilknytting til idrettshallen kr.      500 000,- 
- Ny skolestruktur kr.           0,- 
  
SUM REDUSERTE INVESTERINGER I PERIODEN kr. 28 500 000,- 
 
 
 
Siv Anita Johnsen Brekke (AP) fremmet følgende forslag: 
Forslag til endringer i forhold til rådmannens forslag fra punkt 8 
 
1. Ansvarlig økonomistyring 
Fauske AP er svært opptatt av at vi får en bedre økonomi. Uten en god økonomi vil 
tilbudene til våre innbyggere svekkes. Vi legger nå grunnlaget for hvilken velferd 
Fauskes innbyggere vil få i fremtiden. Da kan vi ikke si ja til alt, slik enkelte partier i 
opposisjon gjør. Vi må prioritere. Fauskes økonomi er i stadig bedring, men vi trenger 
fortsatt en stram styring, slik at vi ikke nok en gang kommer i de samme problemer 
som vi har vært i de siste åra. Fauske AP vil i opposisjon som i posisjon være et 
ansvarlig parti hvor en sunn økonomi er det viktigste redskap for å skape god velferd.  
Vi vil derfor ha et: 

• Disposisjonsfond: 
For å sikre forutsigbare tjenester gjennom en forutsigbar økonomi, trenger vi å 
opprette et disposisjonsfond. Rådmannen er i gang med dette arbeidet. Man bør 
her sette av deler av inntektene fra aksjer og kraft, slik at man ved svakere 
årsresultater og lave kraftpriser ikke må kutte i tjenestetilbudet. Vi kan ikke la 
våre tjenester være så sårbare i forhold til et meget volatilt marked som for eks. 
kraftmarkedet er. Derfor trenger vi gode buffere. Et disposisjonsfond er 
nettopp en slik buffer. Rådmannen bes fortsette dette arbeidet og utarbeide 
detaljene rundt et slikt fond. 

• Vedlikeholdsfond: 
For å sikre et skikkelig og forsvarlig vedlikehold, og dermed redusere 
investeringsbehovet og bedre økonomien for framtida, støtter vi etableringen 
av et fond for vedlikehold. Dette kan finansieres på flere måter, og vi ber 
rådmannen komme med en sak som ivaretar våre interesser på en best mulig 
måte hva gjelder økonomi, dagens drift og et forsvarlig vedlikehold fremover. 
 

2. Forebyggende arbeid.  
Det gjøres en god jobb i Fauske for et bedre forebyggende arbeid. Det må fortsette. VI 
ønsker derfor å legge til rette for at allerede igangsatte prosjekter blir videreført på en 
forutsigbar måte og også legge til rette for nye prosjekter. I tillegg mener vi at det må 
satses på tidligere intervensjon i skolen. Arbeidet med å kartlegge og avklare våre 
barns utfordringer tidlig, må styrkes. Slik vil vi kunne gi disse elevene et bedre tilbud 
fra starten, og i tillegg spare samfunnet for store utgifter. Folkehelsearbeidet må 
fortsatt prioriteres, og kultur er også folkehelse. God samhandling både internt og 
eksternt vil være en viktig suksessfaktor i det forebyggende arbeidet. 
 
3. Kultursatsing – kulturkommunen Fauske  



Vi ønsker så raskt som mulig å ferdigstille planleggingen av et kulturhus i Fauske 
sentrum.  Vi foreslår derfor å sette av 5 mill. kroner til dette arbeidet i 2010. Målet er å 
gå i gang med bygging tidlig i 2011 jfr. vår investeringsplan. Vi forutsetter at 
plassering av kulturhus skal være i sentrum. Videre støtter vi arbeidet med å 
ferdigstille planleggingen av flerbrukshall i Valnesfjord og planleggingsarbeidet for 
opprusting av Sulitjelma samfunnshus. Det settes av kr 750.000 til dette arbeidet.  
 
Vi ønsker å videreutvikle ungdommens hus på Fauske, blant annet ved å kjøpe inn en 
musikkbinge. Her finnes det en rekke muligheter for eksterne midler. Det settes av kr 
100.000  til dette.  
 
Videre ønsker vi å utvide støtten til konserter og festivaler i kommunen og øker 
kulturbudsjettet med 500.000 til dette formålet. Også støtten til grendehusene økes 
med kr. 200.000. 
 
Våre kirkebygg er en viktig del av vår kulturarv. Vi ønsker å sikre vedlikeholdet av 
disse og styrke de mange tiltak og aktiviteter som i dag tilbys innen kirken.  
 
Vi støtter det flotte arbeidet med å bygge et topp moderne skianlegg  både i  
Klungsetmarka og i Daja. 
 

DETTE BETYR I SUM AT VI SKAL GJØRE FAUSKE 
KOMMUNE TIL ET KULTRFYRTÅRN I INDRE 

SALTEN. 
 
4. Næringsutvikling 
Vi ønsker å styrke næringsarbeidet i Fauske kommune. Helt konkret setter vi av 
kroner 500 000 årlig fra disposisjonsfondet som skal forvaltes av FAUNA slik at man 
i større grad kan bidra til knoppskyting. Dette skal ikke være lønnsmidler, men 
kommer i tillegg til dagens bevilgning. Vi ønsker å satse på turisme, ikke minst på 
tilrettelegging i Sulitjelma hvor store prosjekter er under gjennomføring. Hvis 
Fauske/Sprint skulle gå i gang med å realisere en fotballhall, er Fauske AP positiv til 
dette og vil bidra til at Fauske kommune skal ta sin del av ansvaret for en realisering 
av prosjektet i en eller annen form. 
 
5. Vei og vedlikehold 
Vi ønsker en videre styrking av veivedlikeholdet i kommunen. Slik vil vi bedre 
trafikksikkerhet og heve veistandarden i kommunen. Herunder må vi også komme i 
gang med å realisere sentrumsplanen for Sulitjelma. 
 
6. Pleie og omsorg 
Vi ønsker å bedre innholdet for brukerne av denne tjenesten. Her vil vi blant annet øke 
bevilgningene til aktivisering. Dette vil vi komme tilbake til i behandlingen av ny 
pleie- og omsorgsplane. Vi vil realisere omsorgsboliger i Sulitjelma; disse står nå for 
tur. Vi vil også utrede hvordan bofellesskap for eldre kan redusere behovet for 
institusjonsplasser i kommunen. Generelt kommer vi med en styrking av pleie og 
omsorg i behandling av nevnte plan. Vi mener dagens avlastning for pårørende er 
altfor dårlig. Vi ber rådmannen snarest legge frem en sak med forslag til forbedring av 
dette tilbudet. 
 



7. Skole / barnehager og SFO 
Vi foreslår å styrke spesialundervisning i skolen. Dette kan ikke være en 
salderingspost ved blant annet fravær og sykdom. Vi bevilger også midler for å fryse 
dagens SFO-satser. Vi er imot en økning, slik rådmannen foreslår. Vi ønsker også å 
styrke bevilgningene til skolemateriell.  
 
8. Rådhuset. 
Vi foreslår å få utredet om det er mulig å ta i bruk det gamle rådhuset som base for en 
rekke offentlige kontorer og etater som i dag leier hos private. VI bør se på om 
inntjeningen ved en slik samlokalisering kan bidra til å finansiere kostnader for å ruste 
opp bygget. 
 
9. Boligsosiale tiltak.  
Vi er nå i gang med å bedre boforholdene for vanskeligstilte. Blant annet skal det 
bygges omsorgsboliger for funksjonshemmede og botilbud for rusavhengige er nå 
under planlegging.  
Det er fortsatt utfordringer i forhold til å sikre at alle har en god og trygg bolig, og 
Fauske kommune bør i 2010 følge opp satsningsområdene til fylkesmannen og 
husbanken som er ungdom i risikosonen og fattige barnefamilier. Fauske Ap mener 
det er feil politikk å selge kommunale utleieboliger. 
 
10. Betydelige investeringer fremover: 
 

• Utbygging av Vestmyra skolesenter.  
Vi vil snarest komme i gang med renovering av Vestmyra skolesenter – fase 2. 
Det settes av 120 millioner kroner til dette arbeidet. Beløpet lånefinansieres. 
 

• Sulitjelma skole skal renoveres/bygges ut. 
Dette arbeidet må nå komme i gang. Vi foreslår å bevilge inntil 67 millioner 
kroner til dette arbeidet. Dette inkluderer oppgradering av ”gamle betongbygg” 
til akseptabel standard. Dette prosjektet finansieres gjennom låneopptak. 
 

• Skolestruktur.  
Denne saken har vært den mest diskuterte i 2009, noe som er helt naturlig. 
Fauske AP mener at kommunen må gjøre store grep for å rydde opp i 
økonomien. Derfor er vi ansvarlige når slike saker behandles. Det viser seg nå 
at å endre skolestrukturen blir svært dyrt. Vi støtter derfor ikke posisjonens 
opprinnelige forslag til å endre strukturen og vil fokusere på følgende forhold 
fremover. 
 
• Det viser seg at forslaget til ny skolestruktur i sentrum ikke gir den 

besparelsen som tidligere forutsatt. Fauske AP vil derfor ikke være med på 
å endre skolestrukturen. 
 
Fauske kommune er i praksis ute av Robek-lista. Regnskapet for 2009 ser 
ut til å bli  positivt med et overskudd, men det er her viktig å ha med seg at 
drifta fortsatt går med underskudd. Budsjettarbeidet for 2010 viser at 
kommunens økonomi er på bedringens vei. Når en ser dette i sammenheng, 
signaliserer det at en usikker omlegging av skolestrukturen med et usikkert 
økonomisk resultat som konsekvens, kanskje ikke er nødvendig. Vi vil 
følge saken nøye i det videre arbeidet. 

 



Talldel: 
 
Endringer i  driftsbudsjettet:    Tall i 1000 kr 
Område Økte utgifter / 

Reduserte 
inntekter 

Økte inntekter / 
reduserte utgifter 

Kommentar 

Styrke skolemateriell 300   
Fryse SFO-satsene 250   
Økte bevilgninger til 
kultur 

500  Støtte til 
konserter/festivaler i 
kommunen 

Avlastning/aktivisering 350  Rådmannen må 
foreslå bruken 

Musikkbinge 100  Forutsetter eksterne 
midler 

Støtte til grendehusene 200  Økning på toppen 
av dagens støtte 

Ytterligere 
kostnadskutt variabel 
lønn 

 -1700  

Saldering 1700 -1700  
 

 
Øvrige punkter: 
• Bevilgning til FAUNA på kr 500 000 hentes fra disposisjonsfondet.  
• 5,75 millioner kroner til å ferdigstille planlegging av kultursatsingen i hele 

kommunen, finansieres gjennom prosjektet, enten gjennom låneopptak eller ved 
finansieringsordning ved bruk av fonds-/kraftpenger. 

• Ekstrabevilgninger til vei avklares i egen sak som utarbeides av rådmannen i 
forbindelse med økonomimelding 1. Fauske AP vil her komme tilbake til omfang 
og innhold i denne veisatsingen. 

 
 
AP’s forslag ble forkastet med 25 mot 6 stemmer. 
FL/SV’s forslag ble forkastet med 24 mot 7 stemmer. 
V’s forslag på vegne av posisjonen (FRP, H, KRF, SP, V) ble vedtatt med 18 mot 13 
stemmer. 
Budsjettet som helhet ble vedtatt med 18 mot 13 stemmer. 

 
 

VEDTAK: 
1.1 Visjon for Fauske kommune  
Innbyggerne skal oppleve Fauske som den beste kommunen å bo og ha sitt virke i.  
 
1.2  Mål for Fauske kommune  
1. Fauske kommune skal stimulere til et sunt og livskraftig næringsliv.  

• Fauske kommune skal tilrettelegge for en målrettet satsing innen næring med 
utgangspunkt i stedets naturressurser og eksisterende næringsliv.  

• Stimulere til entreprenørskap og sette fokus på kompetanse.  
• Utnytte sine fordeler mht. tilgjengelige arealer, geografisk beliggenhet og 

kommunikasjonsmessig knutepunkt.  



 
2. Fauske kommune skal sørge for gode levekår for hele Fauskes befolkning gjennom 
et godt og likeverdig tjenestetilbud.  

• Det skal være et variert og godt helsetilbud som dekker innbyggernes behov 
innen forebygging og rehabilitering.  

• Utdanning skal vektlegges som en viktig ressurs på alle nivåer.  
• Fauske kommune vil opprettholde og utvikle den gode skolekretsstrukturen og 

nærmiljøanleggene, herunder også full barnehagedekning.  
 
3. Fauske kommune skal legge til rette for en aktiv og variert livsutfoldelse for alle.  

• Fauske skal ha en kulturell storstue/ kulturhus.  
• Fauske kommune skal ivareta naturmiljøet i kommunen og tilrettelegge for 

bærekraftig friluftsliv, samt ivareta det biologiske mangfoldet i kommunen.  
• Fauske kommune skal bidra til at Fauske by forskjønnes (herunder Fauskes 

ansikt mot sjøen).  
• Bekjempe rus-, volds- og vinningskriminalitetsproblemer. 

 
2.1 Økonomiplan.  
1. Økonomiplan for 2010-2013 vedtas med de retningsgivende mål og premisser samt  
økonomiske drifts- og investeringsrammer som er nedfelt i forslag til økonomiplan for 
Fauske kommune. 
 
2.2 Budsjett 2010. 

 
1. Budsjett 2010 vedtas. 
2. Det skal nyttes høyeste lovlige satser på forskuddsutskrivingen for 2010 både for 

så vidt angår skatt på inntekt for personlige skatteytere, dødsbo, elektrisitetsverk 
som lignes etter skattelovens § 19 og andre skatteytere. Det samme gjelder skatt på 
formue. 

3. Eiendomsskatten skal utskrives etter følgende satser: 
• boliger 7 ‰  
• verker og bruk: 7 ‰  
• Forretningseiendommer: 7 ‰ 

 
Det gis fritak for eiendomsskatt for bygninger som eies og drives av lag og 
foreninger og som benyttes til deres primærvirksomhet. Drives det kommersiell 
virksomhet i hele eller deler av bygget/eiendommen betales eiendomsskatt for den 
del der kommersiell drift skjer. 

 
4. Budsjettrammer for 2010 for Fauske kommune fastsettes som bindende for virksom-

heten og må ikke overskrides uten at det skjer etter samtykke fra bevilgende 
myndighet etter fullmakter gitt i reglement for delegering av myndighet i budsjett-
saker. 

5. For 2010 legges det opp til en samlet låneramme på 37,375 mill. kroner til følgende 
tiltak: 
 

Prosjekt Beløp (1000 kr) 
IT-utstyr 1 000 
Vann 8 000 
Avløp 2 000 
Vannbehandlingsanlegg Valnesfjord 10 000 



Vestmyra skole fase 2 12 000 
Sulitjelma skole 10 000 
Ny skolestruktur 5 000 
Tilpans. Valnesfjord oppvekstsenter  1000 
Aksjon skoleveg 200 
Erikstad kirkegård 650 
Servicebygg Erikstad kirkegård 150 
Boliger miljø/habillitering 2 500 
Boliger rusomsorg 2 000 
Helse/omsorgsplan/Demensboliger 2 000 
Gymsal/garderober Valnesfjord Skole 

 SUM 56 500 
Herav VAR-inv. 20 000 
    
Finansiering   
Momskompensasjon                9 125  
Ubrukte lånemidler 10 000 
Nye lån              37 375  

 

Lånene gis løpetid i samsvar med kommunelovens bestemmelser i §50. I 
budsjett og økonomiplan er avdragstid gjennomsnittlig satt til 30 år. 

 

6. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp likviditetslån innenfor en kredittramme begrenset 
oppad til 40,0 mill. kroner. 

 

7. Godtgjørelse til ordfører og varaordfører. 

• Godtgjørelse til ordfører fastsettes til kr. 675.000,- 

• Godtgjørelse varaordfører settes til    kr.   79.755,- 

 
Endringer: 
 
Innledning: 
 
Målet for det politiske flertallet i Fauske kommune er å bedre innbyggernes hverdag 
gjennom aktiv deltagelse, tydelig prioritering av kjerneoppgaver og bedre politisk 
styring.  
Posisjonen skal føre en politikk hvor personlig frihet og ansvar for hverandre og for 
fellesskapet står høyest. Fauske skal være en inkluderende kommune og en attraktiv 
bosteds- og etableringskommune. Ressursene skal forvaltes slik at folk i alle deler av 
kommunen opplever rettferdig fordeling.  
Den politiske posisjonen mener å ha fått økonomien i kommunen på fote igjen, men 
det vil fortsatt være behov med en stram økonomistyring for at vi skal kunne gi 
innbyggerne det tilbud de forventer og har krav på.  
Administrative rutiner gjennomgås for om mulig å gjøre ting enklere og for å bedre 
tjenestetilbudet.  



Driften av kommunen skal være tilpasset inntektene og alle muligheter skal 
gjennomgås for å øke inntektene og å redusere kostnader. De ansatte skal være i fokus 
og tas vare på, slik at arbeidsmiljøet blir godt.  
Vi vil styrke det inkluderende arbeidsliv med det mål å få ned sykefraværet i 
kommunen. 
Det blir fortsatt tøffe tak, men vi har valgt å skjerme unge og pleietrengende. 

 
På følgende måte skal vi jobbe frem mot år 2011 

 
1. Fauske kommune skal være en ja-kommune hvor innbyggerne og næringslivet skal 

møtes med positivitet. Kommunen skal aktivt bidra til å løse de utfordringer på en 
hurtig og effektiv måte. 
 

2. Fauske kommune skal være en kommune som tenker og handler forebyggende. 
Satsing på folkehelse i perspektiv fra 0 – 100 vil være et viktig bidrag i dette 
arbeidet. 
 

3. Fauske kommune skal sikre sin økonomiske handlefrihet og skal gi bedre tilbud til 
de som er mest avhengige av kommunens tjenester i perioden. 
 

4. Fauske kommune skal utarbeide kvalitetsstandarder på sine tjenester og ha et 
kvalitetsikringsarbeid som omfatter alle deler av kommuneapparatet  
 

5. Fauske kommune skal i perioden aktivt arbeide for å redusere sykefraværet for 
sine ansatte.  
 

6. Fauske kommunen skal være en kommune som arbeider for å hjelpe mennesker 
som havner i et rusmisbruk tilbake til et verdig liv. 
 

7. Fauske kommune vil opprettholde og satse på et variert kulturtilbud og en videre 
utvikling av kulturskolen. 
 

8. Det skal utarbeides en ny pleie- og omsorgsplan med fokus på et framtidsrettet 
helsetilbud og som tilfredsstiller den standard også framtidas eldre vil etterspørre. 

 
 
KOMMENTARER: 
 
Serviceerklæringer 
En langsiktig plan for pleie og omsorg vil bli fremmet for politisk behandling våren 
2010.  Det skal i denne forbindelse også framlegges en serviceerklæring for helse- og 
sosialtjenester som sikrer at de enkelte brukerne vet hvilke rettigheter de har krav på 
og hvordan de og de pårørende kan sikres at rettighetene blir fulgt opp.  I tillegg vil 
det bli lagt vekt på å få utarbeidet en konkret serviceerklæring for kommunens 
administrative tjenester. Denne serviceerklæringen skal sikre en god kvalitet på alle 
kommunale tjenester og inneholde rammer for avviksrapportering og oppfølging av 
avvik. Dette er særdeles viktig når kommunen både bestiller, produserer og 
kontrollerer sine tjenester.    
 
Den kommunale styringsmodellen 
Det er igangsatt arbeid for å se på den kommunale styringsmodellen for VVA. Denne 
saken forventes avsluttet innen april 2010. Kommunestyret ber Rådmannen prioritere 



å utrede om enkelte deler av kommunens andre driftsområder (eks. Bygg/eiendom, 
Kjøkkendriften o l.) kan organiseres og drives på en annen måte enn i dag, 
eksempelvis som kommunale foretak eller aksjeselskaper. 
 
Kommunens eierinteresser i eksterne selskaper. 
Grunnlagsmaterialet for eierskapsmeldingen er nå på det nærmeste klar og 
kommunestyret forventer å få denne meldingen framlagt senest i april 2010. Det skal i 
denne meldingen også foretas en evaluering av hvilken kost-/nytteeffekt kommunen 
har gjennom eierinteresser i eksterne selskaper.  Kommunestyret ber rådmannen legge 
frem en objektiv vurdering av disse selskapene, og på hvilken måte eierskapet tjener 
kommunens interesser. 
 
Profilering/Synliggjøring av Fauske 
Den nye nettsiden til kommunen har medført et løft i synliggjøringen og profileringen 
av Fauske kommune. Det ble også utarbeidet en målrettet film for profilering i 
forbindelse med forsvarets nyetablering på Reitan. Dette produktet ønsker vi 
omarbeidet og videreutviklet til en generell presentasjonsfilm for Fauske.  
 
Pensjonsordningen. 
Samarbeidspartiene vil i løpet av 2010 foreta en vurdering av kommunens 
pensjonsordning. Vi ønsker gjennom konkurranseutsetting å innhente tilbud fra ulike 
tilbydere for derigjennom å få fram best mulige pensjonsordninger for kommunens 
ansatte. 
 
Helsereiser for eldre og uføre. 
Også i 2010 ønsker Samarbeidspartiene å legge til rette for Helsereiser for 
kommunens innbyggere. Selve reisen skal være selvfinansierende, og må betales av 
den enkelte, men opplegget og organiseringen av transporten til og fra flyplassen er 
kommunens ansvar.  Fauske kommune mener dette er et så godt tiltak og vi bevilger 
kr. 100.000,- til videreføring av dette tilbudet i 2010.  
 
Økte tilskudd til kultur/lag og foreninger 
Samarbeidspartiene vil styrke budsjettet til kultur/lag og foreninger i 2010 med kr. 
500.000,-. I dette beløpet ligger også en økning av de to Kulturstipendene med kr. 
2.500,- på hver slik at hvert av stipendene blir på kr. 5.000,-. Det skal også kunne 
benyttes midler til en egnet markering ved stipendutdelingene. Tildelingene fra 
kulturbudsjettet skal behandles i Driftsutvalget før det legges fram for Formannskapet 
til endelig vedtak. 
 
Fauskes Gårdshistorie 
Det bevilges kr. 600.000,- til gjennomføring av arbeidet med bind 1 av Gårdshistorien 
for Fauske. Midlene bevilges til Fauske Bygdeboknemnd som vil stå ansvarlig for 
gjennomføringen av dette arbeidet. Det ferdige produktet skal selges og gi inntekt for 
videre arbeide med de resterende bind. Salgsinntektene går tilbake til Fauske 
kommune. 
 
Økt satsing på skolen 
Skolestrukturen i Fauske er nå fastlagt for de nærmeste årene framover. Det politiske 
flertallet vil med dette utgangspunktet utvikle en sterk offentlig skole med fokus på 
innhold, som gir elevene kunnskap, dannelse og like muligheter for utvikling. Dette 
krever ytterligere ressurser og Samarbeidspartiene vil derfor styrke bevilgningene til 
læremateriell i grunnskolen med kr. 600.000,- ut over det framlagte budsjett.  



I tillegg legger vi inn en styrking av It- materiell til grunnskolen med kr. 1 mill over 
Rådmannens investeringsbudsjett. Dette tilsier en samlet økning av investeringene til 
It-utstyr i skolen med kr. 2 mill. i 2010. 
 
Tiltak for å gjennomføre kommunens Seniorplan 
Samarbeidspartiene vil at den vedtatte seniorplanen for Fauske kommune skal 
iverksettes. Det gis en bevilgning på kr. 1 mill til gjennomføringstiltak i 2010. 
Kommunestyret forutsetter at det til Formannskapets møtet 8. mars 2010 legges fram 
en plan for prioritering av tiltak for gjennomføring av Seniorplanen.     
 
Stimuleringstiltak for å få redusert sykefraværet. 
Fauske kommune har et bekymringsfullt høyt sykefravær på enkelte avdelinger og 
arbeidssteder. Samarbeidspartiene vil så snart det kan iverksettes innføre en 
forsøksordning hvor arbeidstakerne kan få ta del i de innsparte kostnader ved et 
eventuelt lavere korttids sykefravær. Vi ønsker å utprøve en ordning der sparte 
kostnader ved nedsatt korttids sykefravær vil fordeles ved at 50 % tilbakeføres til de 
ansatte. De resterende 50 % går til kjøp av sykehustjeneste for derigjennom å få de 
sykemeldte raskere tilbake i arbeid. Det skal utarbeides retningslinjer for hvordan 
denne ordningen skal gjennomføres. 
 
Klimaplan/miljø/ENØK 
Det interkommunale arbeidet, i regi av Salten regionråd, som har som mål å få på 
plass kommunale klimaplaner er godt i gang. Det ventes at Fauske kommune vil ha på 
plass en klimaplan i løpet av 2010. Målet er at et slikt arbeid skal munne ut i en plan 
for energibesparende tiltak som på sikt gir økonomiske og miljømessige besparelser 
for kommunen. Planen skal også skissere hvordan vi kan redusere forurensende 
utslipp gjennom kommunale og regionale tiltak og inneholde forslag til bedring av 
kollektivtrafikken både internt og mellom kommunene. Det settes av kr. 100.000,- i 
budsjettet for 2010 til det lokale klimaplanarbeidet. 
Formannskapet skal i løpet av første halvår 2010 orienteres om framdriften i denne 
saken.  
 
Reduserte renteutgifter/økte finansinntekter.  
Rådmannen har i budsjettet lagt inne en rentesats på 3,5 % på lån. Dette mener vi er 
vesentlig over dagens rentesats. Vi mener en rentesats på 2,75 – 3,0 % er hva 
markedet i dag kan gi. Differansen mellom 3,5 % og 3,0 %, samt økte inntekter 
gjennom en aktiv kapitalforvaltning mener samarbeidspartiene til sammen vil gi en 
økt inntekt på kr. 2,8 – 3,0 mill.  
 
Retningslinjer for kjøp av Boligtomter 
Dagens retningslinjer for kjøp av kommunale boligtomter inneholder en bestemmelse 
om at førstegangsetablerere etter søknad kan innvilges et tilskudd på kr. 75.000,-. 
Samarbeidspartiene ønsker å endre disse retningslinjene slik at tilskuddet kan 
innvilges også til alle private førstegangsetablerere i hele kommunen, men da slik at 
tilskuddene reduseres til kr. 50.000,-.   
 
Rådhuset og Samfunnshuset 
Det gamle Rådhuset i Fauske står i dag fraflyttet og ute av bruk, med unntak av 
kinoen. Det er foretatt en vurdering av kostnadene dersom bygget skal renoveres til 
opprinnelig standard. Konklusjonen her er at dette blir svært dyrt, over 30 mill, 
samtidig som bygget ikke ansees å være tjenelig for dagens behov.  



Samfunnshuset er også et bygg som gjennom manglende vedlikehold og endret 
bruksbehov ikke lengre er tjenelig til de formål Kommunen i dag har til de funksjoner 
et slikt bygg skal betjene.  
Begge disse byggene har en sentral og attraktiv plassering i Fauske sentrum og vil 
trolig være svært interessant for utvikling av det private næringslivet. 
Samarbeidspartiene ønsker derfor å omsette disse to byggene og gjennom dette få 
frigjort midler til utbygging og utvikling av andre bygg, som kan bli tjenelig for 
kommunens behov. 
I en slik prosess vil vi sikre at vi fortsatt skal ha en god og attraktiv kino. Vi skal også 
sikre gode og tilfredsstillende tilbud til barn og unge og til alle øvrige funksjoner og 
aktiviteter som disse byggene i dag tjener for lag og foreninger m.m.  
 
Nytt kulturhus 
Det politiske flertall i Fauske kommune ønsker å realisere et Kulturhus i Fauske. Vi 
ser for øyeblikket på ulike alternativer for å kunne realisere et slikt tilbud. Dette vil 
være et bygg som skal romme plass til bibliotek, kino, en storsal med ca. 450 
sitteplasser, m.m. Planer for hvor og hvordan vi ønsker å løse disse funksjonene vil vi 
komme tilbake med, til kommunestyret i løpet av første halvår 2010.   
 
 
Samarbeidspartienes konkrete endringsforslag til Rådmannens budsjett -2010: 

         Tallene er gitt i 1.000,- kr  
Driftsbudsjett: 
 
Økte inntekter:  
Lavere renter på lån, (3,0 % i stedet for 3,5 %) og økt 
kapitalavkastning vil samlet gi en økt inntekt på minst 

2.900 

  
Økte kostnader:  
• Tiltak for å gjennomføre kommunens Seniorplanen 1.000 
• Styrking av skolemateriellet 600 
• Helsereiser pleie/omsorg 100 
• Økte tilskudd til kultur/lag og foreninger 500 
• Klimaplan 100 
• Midler til Fauske Bygdeboknemnd for gjennomføring av 

arbeidet med bind 1 av Gårdshistoria for Fauske 
600 

Sum økte kostnader 2.900 
 
 
Øket standardheving av kommunale veger. 
Samarbeidspartiene ønsker i 2010 å videreføre det krafttak for bedret 
fremkommeligheten på våre kommunale veger. Det settes derfor av kr. 10 mill til veg-
investeringsformål 2010. 
 
Servicebygg Erikstad gravlund 
Det er viktig å få på plass et tilfredsstillende servicebygg på Erikstad gravlund. Etter 
nye gjennomganger av saken sammen med Fauske Kirkelig fellesråd ser vi nå en 
mulighet for å få realisert dette bygget innenfor en kostnadsramme på kr. 4 mill. Med 
dette utgangspunkt settes det av kr. 2 mill i 2010 og kr. 2 mill i 2011 til realisering av 
Servicebygget.  
 
Planleggingsmidler renovering Valnesfjord skole 



Det settes av kr. 1 mill til planlegging av renovering ved Valnsefjord skole. Det skal i 
dette arbeidet også utredes hvordan dette kan løses ved et evt. sambruk dersom en 
samtidig kan realisere den skisserte Flerbrukshallen i Valnesfjord. Dette prosjektet er 
et privat initiativ, men en kan se for seg at et slikt prosjekt også kan bidra til et 
sambruk med skolen som reduserer de kommunale kostnadene ved renovering av 
skolen.  
 
Utbygging av Sulitjelma skole og Vestmyra skole fase 2. 
Det ble i 2008 og 2009 avsatt planleggings- og prosjekteringsmidler til disse to 
skolene og arbeidet her er godt i gang. 
Samarbeidspartiene ønsker en vesentlig raskere utbygging både av Sulitjelma skole og 
Vestmyra skole fase 2 enn det Rådmannen legger opp til i sitt forslag i 
investeringsbudsjettet. 
Vi mener det må være mulig å realisere utbyggingen av Sulitjelma skole innen 2011 
og Vestmyra skolesenter fase 2 i løpet av 2012. Dette er lagt inn i økonomiplanen. 
 
Finansiering: 
Det legges opp til at de foreslåtte økte Investeringer finansieres gjennom 
momskompensasjon og nye lån. 
Det skal legges fram en egen sak på hvordan veginvesteringene skal fordeles på ulike 
veger. Denne saken skal legges fram for Formannskapet.  
 
Investeringsbudsjett:     Tallene er gitt i 1.000,- kr 
 
 
Nye investeringsbehov/prioriteringer er merket med kursiv og uthevet. 

 
 

 Total  Årsbudsjett  Økonomiplan  
   Ramme/prosjekt    ramme 2010 2011 2012 2013 

      
Planlegg. renovering Valnesfjord 
skole/Flerbrukshall               

1.000 1.000    

Veg-investeringer 10.000 10.000    
Skolemateriell - It-utstyr 5.000 2.000 1.000 1.000 1.000 
Vann 24.000 6.000 6.000 6.000 6.000 
Avløp 16.000 4.000 4.000 4.000 4.000 
Vannbehandlingsanlegg Valnesfjord 21.000 10.000 11.000 - - 
Vestmyra skole fase 2 120.000 12.000 40.000 68.000  
Sulitjelma skole  60.000 30.000 30.000   
Tilpasning. Valnsefj. Oppvekstsenter 1.000 1.000    
Aksjon Skoleveg 800 200 200 200 200 
Erikstad Kirkegård 1.610 650 480 480 - 
Servicebygg Erikstad Kirkegård 4.000 2.000 2.000 - - 
Boliger miljø/habilitering 5.000 2.500 2.500 - - 
Boliger Rusomsorg 4.000 2.000 2.000 - - 
Helse/omsorgspl./Demensboliger 2.000 2.000    
SUM 275.410 83.350 99.180 79.680 11.200 
Herav VAR-inv. 61.000 20.000 21.000 10.000 10.000 
      
Finansiering      



 
 
 
123/09: TILSETTING AV TO KOMMUNALSJEFER   B-SAK  
 

INNSTILLING : 
 

1. Per Gunnar Pedersen og Frank Bernhardsen tilbys hver sin stilling som kommunalsjef 
i Fauske kommune. 

2. Per Gunnar Pedersen gis funksjonen som  stedfortreder for rådmann. 
3. Per Gunnar Pedersen avlønnes med kr. 625.000 pr år 
4. Frank Bernhardsen avlønnes med kr. 600.000 pr år 
5. Stillingene er unntatt arbeidsmiljølovens overtidsbestemmelser og det gis en 

kompensasjon for belastninger utenfor ordinær arbeidstid på 7 fridager pr år. 
 
 
KOM-123/09 VEDTAK-  17.12.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
1. Per Gunnar Pedersen og Frank Bernhardsen tilbys hver sin stilling som 

kommunalsjef i Fauske kommune. 
2. Per Gunnar Pedersen gis funksjonen som  stedfortreder for rådmann. 
3. Per Gunnar Pedersen avlønnes med kr. 625.000 pr år 
4. Frank Bernhardsen avlønnes med kr. 600.000 pr år 
5. Stillingene er unntatt arbeidsmiljølovens overtidsbestemmelser og det gis en 

kompensasjon for belastninger utenfor ordinær arbeidstid på 7 fridager pr år. 
 

Momskompensasjon 53.603 18.200 19.545 17.420 300 
Nye lån 211.807 59.300 79.635 62.260 10.900 
Ubrukte lånemidler 10.000 10.000 - - - 
Sum finansiering 275.410 87.500 99.180 79.680 11.200 
      



 

 
 
 
 
 
 
 
 


